

中国社会科学引文索引 (CSSCI) 来源期刊

人大复印报刊资料重要转载来源期刊

华东地区优秀期刊

RCCSE 中国核心学术期刊

GUOJI ZHANWANG

國際展望

# 國際展望

2019年3/4月第2期 总第59期 ISSN1006-1568 | CN31-1041/D

美国崛起的社会心理演变

潘亚玲

中美实力对比变化对国际秩序的影响

游启明

21世纪海上丝绸之路与中国化宗教外交构建

章远

人类命运共同体视角下的“清洁美丽世界”构建

卢光盛 吴波汛

二〇一九年第二期



上海國際問題研究院

SHANGHAI INSTITUTES FOR INTERNATIONAL STUDIES

2019 2

万方数据

# 國際廣生

## GLOBAL REVIEW

(双月刊)2019年3/4月 第2期 总第59期

2019年3月15日出版

### 目 次

- 1 美国崛起的社会心理演变 潘亚玲  
——从榜样到救世主
- 21 中美实力对比变化对国际秩序的影响 游启明  
——权力转移论和新自由制度主义的比较研究
- 40 21世纪海上丝绸之路与中国化宗教外交构建 章 远  
——以中国佛教对东南亚地区交流为例
- 64 人类命运共同体视角下的“清洁美丽世界”构建 卢光盛 吴波汛  
——兼论“澜湄环境共同体”建设
- 84 “印太”的经济逻辑辨析 杨怡爽
- 106 国际发展援助的转变 刘 宁  
——目标、资源与机制
- 129 全球金融治理的内在张力 姚 远  
——等级结构下的网络化治理
- 149 英文摘要

封三 本刊2019年第4、5、6期征稿启事

# 國際展望

## GLOBAL REVIEW

Vol. 11 No. 2 March/ April 2019

Published on March 15, 2019

### Contents

- 1 From Exemplar to Savior: Domestic Psychological Evolution for America's Ascendance  
*PAN Yaling*
- 21 Changes in Sino-American Balance of Power and Resilience of International Order—A Comparative Study of Two Theories  
*YOU Qiming*
- 40 Chinese Buddhist Outreach in Southeast Asia: A Case Study in China's Religious Diplomacy along the 21st-Maritime Silk Road  
*ZHANG Yuan*
- 64 Toward a Clean and Beautiful World under A Community of Shared Future Vision  
*LU Guangsheng and WU Boxun*
- 84 The Economic Rationale Behind the Concept of "Indo-Pacific"  
*YANG Yishuang*
- 106 Major Changes in the Global Development Landscape: Goals, Resources, and Institutions  
*LIU Ning*
- 129 The Inherent Tension of Global Financial Governance: Networked Governance in a Hierarchical Structure  
*YAO Yuan*
- 149 Abstracts

Inside Back Cover: Call for Papers and Subscription Information.